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1. In- en aanleiding. 

In november 2018 is er  door de Gemeenteraad van Medemblik  een motie van  het CDA en de VVD 

aangenomen  waarin het college verzocht  werd onderzoek uit te voeren naar de noodzaak van de 

bouw van een tweede sporthal in Wognum. Dit onderzoek is door de Synarchis Adviesgroep 

uitgevoerd en op  19 maart 2019 heeft zij haar definitieve rapport opgeleverd.                                                                                                                    

Dit rapport geeft aan dat de huidige sporthal, de Westfrieslandhal, een hoog gebruikers-rendement 

heeft en dat de Wognumse zaalsportverenigingen knelpunten in het gebruik ondervinden.                                                                                                                                                                                   

Verder komt Synarchis tot de conclusie dat het gebruikersrendement van een extra sporthal zal 

voldoen aan de in de markt gehanteerde richtlijn voor een efficiënt gebruik van een sporthal.                   

Synarchis geeft  daarnaast aan dat een extra sporthal de Wognumse zaalsportverenigingen de 

ruimte verschaft om hun leden adequaat in hun sportbehoefte (trainingen en wedstrijden) te 

faciliteren. 

Op basis van het Synarchis rapport heeft  het college de raad  voorgesteld om nader onderzoek te 

doen naar de bouw van een semipermanente sporthal, aangebouwd aan de Westfrieslandhal.               

Naar aanleiding hiervan hebben wij (de gezamenlijke Wognumse zaalsportverenigingen en de dorps- 

raad Wognum) gesteund door de bewoners van de wijk de Bloesemgaerde en meer dan 600 

handtekeningen, de raad  verzocht  ook onderzoek  te laten doen naar de bouw van een permanente  

sporthal,  aangebouwd aan de Spartanen accommodatie.                                                                                

De meerderheid van de raad heeft ervoor gekozen om uitsluitend onderzoek te doen naar de bouw 

van een semipermanente sporthal, aangebouwd aan de Bloesem.    

Wij  hebben de beslissing  van de raad geëvalueerd en zijn blij met het aanvullende onderzoek naar 

de bouw van een semipermanente sporthal bij de Bloesem. Het ziet er naar uit dat de  

bezettingsproblematiek de  komende jaren hierdoor structureel opgelost  zal worden dat is 

uiteindelijk het doel van alle partijen.                                                                                                

Tegelijkertijd realiseren  wij ons dat deze kans zich eenmalig  voordoet waardoor  een zorgvuldige 

afweging van de te maken keuzes essentieel is.                                                                                                  

Hoewel  de  keuze  voor de Bloesemlocatie  verdedigbaar is, brengt  ook de  Spartanenlocatie  talloze 

voordelen met zich mee.                                                                                                                                          

Wij zullen hier verder in dit rapport nog uitgebreid op  ingaan en waren er een groot voorstander van 

om de voor- en nadelen van beide locaties uitgebreid te onderzoeken.                                                       

De raad  heeft besloten om alleen  het onderzoek  naar de Bloesemlocatie te laten uitvoeren door de 

Gemeente. Wij voegen hierbij graag ons eigen onderzoek naar de mogelijkheden van de Spartanen 

locatie. Het resultaat van onze bevindingen treft u aan in dit rapport.                                                                           
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2. Locatie.                                                                                                                                            

Het aanvullende onderzoek Synarchis richt zich dus uitsluitend op de Bloesem locatie.                       

Wij hebben ons bij ons onderzoek daarom geconcentreerd op de Spartanen locatie.                                           

Zoals uit het Synarchis rapport van 19 maart 2019  blijkt, is de handbaltak van de Sportvereniging 

Spartanen door het capaciteitsprobleem in de Bloesem al jaren genoodzaakt andere sporthallen 

te huren.                                                                                                                                                       

Sinds 2 jaar kunnen zij alleen op de dinsdagavond in de Bloesem terecht en een  flink aantal  

teams  traint daardoor al  jaren in sporthallen  buiten  Wognum/Medemblik. Tot 2 jaar terug was 

het niet mogelijk om op deze avond in De Bloesem te trainen. Daarnaast is de capaciteit in de 

weekenden onvoldoende waardoor ook een groot aantal thuiswedstrijden niet in de eigen 

sporthal gespeeld kunnen  worden en noodgedwongen naar Gemeenten als Hoorn, Avenhorn en 

Spanbroek uitgeweken moet worden.                                                                                                                                               

Wij merken bovendien op dat de vraag naar Sporthalruimte in West Friesland alleen maar zal 

toenemen in de komende jaren waardoor het voor de handbaltak van de Sportvereniging  

Spartanen steeds lastiger wordt om überhaupt zaalruimte te vinden en in te huren.                                                                                                       

Het  bovenstaande impliceert  dat de handbaltak van de Sportvereniging Spartanen  de  

belangrijkste gebruiker van de nieuwe sporthal zal zijn.  De  handbal  is reeds gevestigd  aan de 

Sportlaan en speelt in de zomer haar wedstrijden op dit adres.                                                                                                                     

Tijdens de wintermaanden  moet zij van buiten naar binnen verkassen en  het is  natuurlijk het 

meest ideaal wanneer deze verhuizing binnen de bestaande locatie kan plaatsvinden.                                       

Tenslotte is de verwachting dat de wedstrijdhandbal steeds meer een binnensport wordt en dat 

er steeds meer wedstrijden binnen gespeeld zullen worden.                                                                                                           

Ook in dit opzicht ziet  de handbaltak van de sportvereniging Spartanen graag  dat de  nieuwe  

hal op de huidige locatie aan de Sportlaan gebouwd wordt.         
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Ook voor de voetbaltak van de SV Spartanen bestaat er een voorkeur voor de locatie aan de 

Sportlaan.                                                                                                                                                                                   

De jongste jeugdteams  spelen op de zaterdagochtenden  wanneer de vraag naar sporthalruimte nog 

niet maximaal is.                                                                                                                                                      

Wanneer de grasvelden  in de wintermaanden onbespeelbaar zijn en de wedstrijden afgelast 

worden, kunnen de jeugdteams heel eenvoudig naar de sporthal uitwijken om daar te trainen.        

Bij de  Bloesem is  dit veel lastiger en zal iedere keer  afzonderlijk overleg  met de  exploitant, 

gepleegd moeten worden.                                                                                               

Zoals bekend  zijn de gymnastiekvereniging WGC en  de tafeltennisvereniging Esopus ook op de 

locatie aan de Sportlaan gevestigd. Wanneer zij eventueel een groter evenement willen organiseren 

kunnen zij vrij eenvoudig met hun spullen naar de nieuwe sporthal switchen.                                                              

Momenteel vinden er al veel sportactiviteiten plaats op het huidige complex aan de Sportlaan 

plaatsvinden.                                                                                                                                                         

Het Beach toernooi (handbal en voetbal) vindt er al vele jaren plaats en ook het Wognums 

stratenvoetbaltoernooi wordt er al vele jaren gespeeld.  Het afgelopen jaar is ook het 

beachvolleybaltoernooi van het Kreekbos naar de Sportlaan verplaatst en onderdeel geweest van 

het Beach toernooi. 

In aanvulling op  het bovenstaande merken wij nog op  dat de vrijdagavonden  in de Bloesem in goed 

overleg  verdeeld  worden  door  de volleybalvereniging  Wognum, de  handbalvereniging SEW  en de 

zaalvoetbalvereniging Wognum Nicols.                                                                                                            

Het is dus een ingewikkelde puzzel om met de beschikbare zaalruimte de vraag van alle verenigingen 

goed in te kunnen vullen. Daarnaast is het voor de verenigingen onverteerbaar dat zij zo nu en dan  

moeten wijken voor commerciële of topsportevenementen.                                                                                                                         

Er is een  amendement van het CDA aangenomen waarin  gesteld wordt dat er, na de verlenging van 

het huidige exploitatiecontract, in principe geen evenementen meer in de Bloesem georganiseerd 

mogen worden. Wij hebben onze twijfels bij de haalbaarheid van deze afspraak in de praktijk. Is het 

bijvoorbeeld mogelijk om in de B-hal wedstrijden te spelen wanneer de A-hal voor bijv. een VrijMiBo 

in gebruik is? 
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Bewegingstherapie ouderen !                                                                                                                            

Het is ook voor ouderen van groot belang dat zij goed blijven bewegen.                                                  

Wanneer de nieuwe sporthal naast het ouderencomplex neergezet wordt, ontstaan er ook voor deze 

doelgroep extra mogelijkheden en zal dit stimulerend werken.                                                                                      

Wij  pleiten er voor om in overleg met de directie van het  Sweelinckhof te onderzoeken of er voor 

deze bejaarden extra faciliteiten getroffen dienen te worden. 

Op  basis van bovenstaande  argumenten zijn  wij van mening dat de Spartanen locatie serieus 

genomen moet worden  en wij verzoeken u deze locatie in uw  overwegingen  mee  te nemen en 

mee te wegen. 

Naast de voordelen van deze locatie willen wij ook de nadelen van deze locatie benoemen. Door een 

aantal bewoners van de Sportlaan zijn een aantal tegenargumenten genoemd die wij hieronder 

toelichten. 

Opofferen openbaar groen.                                                                                                                                         

Door de  omwonenden (bewoners van de Sportlaan) is  aangegeven  dat  er  reeds  te veel openbaar 

groen verdwenen is en dat er absoluut geen groen voor een eventuele extra sporthal mag wijken.     

Het beschikbare terrein in- en opgemeten en er is een schetsontwerp gemaakt die geheel aan de 

wensen van de bewoners tegemoet komt.                                                                                                     

Om openbaar  groen te respecteren, is de ontwerpschets zodanig gemaakt dat de benodigde tribune 

op de bestaande accommodatie van Spartanen gebouwd wordt.                                                   

Hierdoor behoeven er geen bomen gekapt te worden en blijft het bestaande groen geheel 

ongemoeid. 

Organisatie niet sport gebonden evenementen.                                                                                                 

De bewoners  van de Sportlaan hebben aangegeven  dat zij  bang zijn  dat er in  de eventuele nieuwe 

hal grootschalige evenementen, met alle daarbij behorende overlast, georganiseerd zullen worden.   

Naar aanleiding hiervan geven wij aan dat wij niet van plan zijn  om  in de eventuele nieuwe sporthal 

niet sport- of vereniging gebonden evenementen te organiseren. 

Parkeerproblematiek.                                                                                                                                               

Door  de bewoners van de Sportlaan  is aangegeven  dat  zij  bang zijn voor parkeeroverlast als gevolg 

van de eventuele nieuwe sporthal.                                     

Al  eerder in dit rapport hebben  wij  aangegeven dat  de handbaltak van de SV Spartanen de 

belangrijkste gebruiker van de nieuwe sporthal zal zijn.                                                                                                      

Zomers  trainen en  spelen  de teams van de  handbaltak van de SV Spartanen  reeds op  het huidige 

complex en in de winter zullen zij naar de sporthal uitwijken.                                                                                       

Het aantal verkeers- en parkeerbewegingen zal hierdoor in beginsel niet toenemen.                                                                                     

Dit neemt niet weg dat wij ervan uit gaan dat een nieuwe sporthal op de Spartanen locatie een 

aanzuigende werking op het ledenaantal van de betrokken verenigingen zal hebben en dat er op 

termijn wel een toename van het aantal verkeers- en parkeerbewegingen te constateren zal zijn.    

Dit zou in de toekomst eenvoudig opgelost kunnen worden door tussen het Trefpunt en  het  

Spartanenterrein nog een aantal parkeerplaatsen aan te leggen.                                                                                                         

Als het college en de raad de locatie Spartanen als een aantrekkelijk alternatief zien, zijn wij bereid 

om met  de bewoners in overleg te treden om hun bezwaren te bespreken en waar mogelijk weg te 

nemen. 
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Afsluitend merken wij nog op dat de eventuele nieuwe sporthal op de Spartanen locatie aan de 

achterzijde vrij dicht op een aantal aanleunwoningen van het Sweelinckhof komt te staan.                   

Weliswaar gaat het hier om de achterzijde van deze woningen  maar wij dienen dit wel in onze 

afwegingen mee te nemen.  Wanneer dit als een groot bezwaar gezien wordt, kan overwogen 

worden om in de achterwand een glazen pui op te nemen waarmede het ruimtelijk inzicht vergroot 

wordt. Wij hebben ook contact met een lid van de bewonerscommissie van ’t Sweelinckhof gehad en 

uit deze gesprekken is naar voren gekomen dat zij positief tegenover onze plannen staan. 

 

 

 

3. Aannemer en referentiekader. 

In het rapport van  Synarchis van  19 maart j.l. staat dat zij  bij  Neptunus  uit het  Limburgse Kessel 

een globale kostenindicatie opgevraagd hebben en zich daarop baseren.                                                

Wij hebben voor onze gedetailleerde kostenindicatie bewust gekozen voor een aannemer uit de 

regio die ervaring  heeft met  het bouwen van  een permanente sporthal.  De ervaring bij de bouw 

van het Multi Functionele Centrum de Bloesem heeft ons geleerd dat bij een aannemer buiten de 

regio de grip op een dergelijke partij afneemt en zorgt voor onnodige extra kosten.                                                                                                                 

Wij kiezen dus nadrukkelijk voor een regionale aannemer met grote ervaring op het gebied van de 

bouw van sporthallen  waarmede de  Gemeente Medemblik  ook al positieve ervaringen opgedaan 

heeft.                                                                                                                                                                              

De handbalvereniging VZV  uit het veld speelt, net als de handbalvereniging SEW, in de eredivisie en 

de behoefte qua trainings- en wedstrijdhal is daarmee vergelijkbaar.                                                         

Eerder dit jaar is in ’t Veld een 2e  sporthal opgeleverd die is gebouwd door Stabo Bouw uit Blokker 

die geheel tot tevredenheid van de handvalvereniging VZV in gebruik genomen is.                                  

In augustus j.l. zijn wij rondgeleid  door de voorzitter van VZV en  hebben wij louter positieve reacties 

op hun nieuwe hal mogen vernemen.                                                                                                          

Mede op basis hiervan hebben wij de heer Stavenuiter van Stabo Bouw verzocht om van zijn 
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expertise op dit gebied gebruik te mogen maken en om, op basis van de door Synarchis (naar 

aanleiding van haar gesprekken met  de gebruikers) verstrekte  uitgangspunten en rekening 

houdende  met de wensen van de omwonenden, een voorstel uit te werken.                                                                                      

Dit heeft geresulteerd in een uitgebreide kostenraming  met actuele en reële prijzen.                                                                                                                                                       

Verder in dit rapport gaan wij  hier nader op in. Tenslotte hebben wij begrepen dat de Gemeente  

reeds positieve ervaringen  met  dit  bedrijf  opgedaan heeft.     

 

 

 

 

Bouw nieuwe Sporthal voor VZV-handbal in ’t Veld.                                                                                        
De hal bestaat uit 2.280 m2 sportvloer, 400 m2 fitnessruimte en een fysiotherapeutenpraktijk.  

 

                                   
V A T I E F   

E N  O P  

L O S S I  
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4. Dilemma. 

Zoals uit  de bovenstaande  hoofdstukken blijkt, moet er een  keuze  tussen  een  semipermanente 

en een permanente sporthal gemaakt worden.                                                                                                   

Wij hebben dit dilemma o.a.  voorgelegd en besproken  met de heer Hageman (voorzitter en sponsor 

van de handbalvereniging VZV) die ons naar aanleiding  hiervan  mededeelde dat zij  voor dezelfde 

keus gestaan  hebben en alle voor- en nadelen  van  deze  beide  opties zorgvuldig  tegen elkaar 

afgewogen hebben.                                                                                                                                                                       

Geleidelijk aan is  men ervan overtuigd  geraakt  dat  een permanente hal, zowel  qua gebruik als qua 

financiën, de voorkeur verdient en zij  hebben de  permanente hal gerealiseerd.    
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                       

 

5. Duurzaamheid.   

Zoals al eerder aangegeven gaat Synarchis uit van een bedrijf uit Limburg op 225 km. van Wognum.     

Haar werknemers moeten grote afstanden overbruggen hetgeen absoluut niet duurzaam is.     

Verder moet een  semipermanente hal na 10 of 15 jaar weer  afgebroken  worden hetgeen eveneens 

niet duurzaam genoemd kan worden.                                                                                                                 

Op basis hiervan zijn wij  van mening dat een permanente hal aanzienlijk duurzamer is en ons inziens 

dan ook de voorkeur verdient.  

De huidige  kantine en  kleedkamers van Spartanen zijn reeds  van zonnepanelen voorzien en 

Spartanen  voorziet daarmede in 90% van haar eigen stroomvoorziening.    

Wanneer na een grondige afweging van de voor- en nadelen van de beide locaties voor de Spartanen 

locatie  gekozen  zou  worden, zullen  wij onderzoeken of  ook de nieuwe sporthal  van zonnepanelen 

voorzien kan worden en of er mogelijk, in overleg met de buurtbewoners een zonnecoöperatie 

opgezet kan worden. 

 

6. Ontwerp.                                                                                                                                                                                                                                                                                                  

Door Synarchis is, na gesprekken met alle gebruikers, een programma van eisen opgesteld.                  

Daarnaast  hebben de bewoners  van de Sportlaan  hun zorgen  m.b.t. de  eventuele  nieuwe hal 

kenbaar gemaakt.                                                                                                                                                                 

Op basis hiervan  is door Ewoud Blok Architecten in samenspel met Stabo Bouw uit Blokker een 

voorstel met bijbehorende impressie uitgewerkt.                                                                                                       

De schets van de nieuwe sporthal  met de daarbij behorende tekening treft u in dit rapport aan. 

 

 

              

                                         



10 
 

7. Investeringskostenraming. 

Van dhr. T. Stavenuiter van Stabo Bouw hebben wij een gespecificeerde kostenraming ontvangen.            

Deze kostenraming treft u hieronder in samenvatting aan. 

Kostenraming Permanente Sporthal      
Locatie: Sportvereniging Spartanen, Sportlaan 19, Wognum 

      

     excl. BTW   incl. BTW  

Sloopwerk bestaande situatie                     2.779                  3.363  

Grondwerk                  25.001                30.252  

Heiwerk                  43.513                52.651  

Betonconstructie                  96.554              116.830  

Metselwerk                  27.610                33.408  

Prefab Beton                  16.339                19.771  

Ruwbouw Timmerwerk                    1.419                  1.717  

Staalconstructie                103.571              125.321  

Kozijnen                  11.508                13.924  

Dak- en gevelbekleding                202.311              244.797  

Trappen en hekken                  28.600                34.606  

Dakbedekking                  15.608                18.886  

Dekvloeren                    4.051                  4.902  

Metaalwerken                        300                      363  

Aftimmerwerk                  10.614                12.843  

Loodgieterswerk                    7.770                  9.402  

Verwarmingsinstallatie                  51.326                62.104  

Elektrotechnische installatie                  66.602                80.588  

Indirecte kosten                  62.007                75.028  

      
Stelposten, AK, Winst en Verzekering                  90.310              109.275  

      

   TOTAAL             867.795          1.050.031  

      
Niet opgenomen in kostenraming      
Grondafvoer                    5.000                  6.050  

Schilderwerk zij- en voorgevel                    6.000                  7.260  

Gevelreclame                    2.000                  2.420  

Schilderwerk zij- en voorgevel                    2.000                  2.420  

Vloerafwerking (sportvloer)                  70.000                84.700  

Voorzieningen tribune                  25.000                30.250  

Demonteren en herplaatsen zonnepanelen                 10.000                12.100  

Elektrische scheidingswand                  30.000                36.300  

Extra sportvoorzieningen                  50.000                60.500  

      

   TOTAAL             200.000              242.000  

      

   

TOTAAL 
GENERAAL         1.067.795          1.292.031  

 

Wij stellen voor om nog een stelpost van EUR 82.205,-- voor 4 onvoorziene uitgaven op te nemen.  

De totale investering komt daardoor uit op EUR 1.150.000,-- excl. BTW. 
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8. Raming kapitaallasten.    

De kapitaallasten  van een semipermanente hal  worden  over een  termijn  van  10 jaar omgeslagen 

terwijl die van een permanente hal over 40 jaar omgeslagen worden.                                                               

Als gevolg hiervan zijn de kapitaalslasten  van een semipermanente hal aanzienlijk hoger dan die van 

een permanente hal.                                                                                                                                             

Op basis van een rentepercentage van 0,8% en een looptijd van 40 jaar komen  wij op een besparing 

van de kapitaalslasten van ca. EUR 100.000,-- per jaar.                                                                                                                                               

Alleen op basis hiervan zou al voor een permanente hal gekozen moeten worden.        

 

                           

9. Raming beheer- en exploitatiekosten. 

De bestaande Spartanen kantine wordt doordeweeks en in de weekenden bemand door vrijwilligers 

en vervullen op die dagen een belangrijk deel van de noodzakelijke taken.                                                            

Wanneer er  een sporthal aangebouwd wordt, zullen op  deze dagen een  groot deel  van  deze taken 

door de reeds bestaande bezetting/vrijwilligers gedaan kunnen worden.                                                   

Ook de overige dagen zullen zoveel mogelijk door vrijwilligers ingevuld worden.                                         

Het  staat buiten kijf  dat de  werkzaamheden zullen  toenemen en de  Sportvereniging Spartanen wil 

dit gedeeltelijk door een betaalde kracht gaan invullen.                                                                                  

Wij zijn van mening dat wij de kosten, door de inzet van vrijwilligers, kunnen beperken en de nieuwe 

sporthal goedkoper kunnen exploiteren dan wanneer die door een commerciële partij geëxploiteerd 

wordt.                                                                                                                      
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10. Eigendomsconstructie. 

Zodra duidelijk is of er  voor een permanente dan  wel een semipermanente  hal gekozen  wordt, kan 

dit, in goed overleg met alle betrokkenen, nader uitgewerkt worden. 

 

 

11. Kosten rapport.     

Dit rapport  is tot stand gekomen  dankzij de steun en  medewerking  van een flink aantal vrijwilligers 

die hier kosteloos aan meegewerkt hebben.                                                                                                       

Wij  hebben hiervoor  ook een beroep op externe deskundigen moeten doen welke ons hiervoor een 

bescheiden bijdrage gevraagd hebben.                                                                                                                 

Wij  willen het college/de raad verzoeken om  deze kosten  voor rekening van de Gemeente 

Medemblik te laten komen.                                                                                                                                                   

Wanneer Synarchis dit aanvullende onderzoek  gedaan zou hebben, zouden de extra kosten 

aanzienlijk hoger zijn geweest.     

 

 

12. Conclusies.        

 
• De investeringskosten van een permanente hal bij Spartanen zijn lager dan die van een 

semipermanente hal bij de Bloesem. 

• De kapitaalslasten  van een permanente  hal zijn aanzienlijk  lager dan die van een semi- 

permanente hal. 

• Een permanente hal is aanzienlijk duurzamer dan een semipermanente hal. 

• De keuze van de Wognumse zaalsportverenigingen en de kernraad Wognum was al 

duidelijk en is door dit onderzoek alleen maar toegenomen.                                                                                       


